
Motion till riksdagen 

1989/90:Jo46 
av Christer Skoog m. fl. (s) 
med anledning av pro p. 1989/90:123 Fisket 

Laxfisket till havs 

Vi noterar med tillfredsställelse att jordbruksministern tagit upp den för Ös
tersjöfisket så viktiga laxfrågan. Jordbruksministern anser att frågan om 
skyddet av laxbeståndet skall lösas på internationell väg och inte genom ensi
diga sven k a begrämningar av fiske�äsongen. en uppfattning som vi delar 
helt och hållet. 

Att . som fiskeri�tyrelsen föreslagit. införa begränsningar. som enbart 
drabbar svenska fi�kare och i praktiken gynnar fiskare från andra länder. är 
naturligtvis ej mening fullt. Vi vill i detta sammanhang erinra om att de avtal 
som träffats mellan Sverige och s. k. tredjeländer efter uppgörelsen om vita 
zonen utformats så att laxfisket i Östersjön skärs ner med cirka 500 ton årli
gen. Överenskommelserna innebär också att fisket kommer att minskas yt
terligare. 

Pit denna punkt har för övrigt riksdagens utrikesutskott uttalat. att 
svenska fiskare inom ramen för god beståndsvård "ändå skall ges ökade 
fångstmöjligheter inom det egna vattnet. .. 

Det är viktigt att Sverige fortsätter på den inslagna vägen och försöker lö�a 
frågan om skyddet av laxbestånden i Östersjön internationellt. Detta arbete 
påbörjade� vid 1989 ar� möte med den baltiska fiskerikommissionen och 
kommer att fortsätta under 1990. Möjligheterna att na en framgångsrik upp
görelse bedöms vara goda. Fiskeristyrelsens ideer om en�idiga svenska sä
songsbegränsningar i fisket bör därför avvisas. En TAC för hela Östersjön är 
ett klart bättre alternativ. 

Laxfisket vid ku t och älvar 

Fiskeristyrelsen har föreslagit utsträckta fredningstider i kustfisket efter lax. 
Detta skulle drabba en liten och mycket sårbar grupp av fiskare hårt. en yr
kesgrupp som behöver det tillskott som detta begränsade laxfiske ger om 
ett nödvändigt tilbkott till sin försörjning. 

Nu gällande fredningstider bör kvarstå i avvaktan på en mera fullständig 
utredning av hda f ragan. eftersom det gäller olika förhållanden pa olika de
lar av norrlandskusten. Det kan eventuellt anses motiverat med olika fred
ningstider för olika k u tavsnitt. En undersökning av dessa förhållanden bör 
ske i nära amarbete med berörda yrkesfiskare. 
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Vidare bör närmare undersökas möjligheterna till att begränsa fisket med 
yrkesmässiga laxfiskeredskap (s.k. laxfällor) för andra än yrkesfiskare. Årli
gen tas betydande mängder uppvandrande lax upp av .k. fritidsfiskare. Vi
dare är det nödvändigt med obligatorisk loggbokföring av alla laxfångster i 
sådana redskap, vilket mycket väl skulle underlätta framtida överväganden 
ifråga om laxfisket. 

Licenser 

Det är också angeläget att närmare utreda frågan om en särskild licensiering 
av laxfisket, d. v.s. för att fånga lax med yrkesmässiga redskap skall erfordras 
särskild laxfiskelicens. Härvid bör eftersträvas att ungefär det antal laxfis
kare som är verksamma i dag också fortsättningsvis får möjlighet att utöva 
sitt yrke samt att stor hänsyn tages till kust· och skärgårdsbefolkningens tra
ditioner och kultur i vad gäller rätten att fiska lax. 

Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 
att rik dagen som sin mening ger regeringen till känna vad i motio

nen anförts om det svenska laxfisket i Östersjön. 

Stockholm den 18 april 1990 

Christer Skoog (s) 

Yvonne Sandberg-Fries (s) Jan Björkman (s) 

Mot. 1989/90 

Jo46 
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